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Nordstrand Vel 1942-1967 
Ved Johs. Schiøtz. 

Innledning. 
Siden Magnus H y d l e s bok «Nordstrand før og nå» u t k o m t i l Vellets 

50-års jubileum under krigen i 1942, er det gått 25 år, og Nordstrand 
V e l kan 24. mars 1967 feire sitt 75-års jubileum. Noen hadde kanskje 
ventet at Vel le t hadde latt utarbeide en kostbar jubileumsbok. Andre 
foreninger har imidlert id fått erfare at et sl ikt t i l tak medfører en stor 
økonomisk belastning, og styret i Nordstrand V e l f inner derfor at 
Vel lets penger bør anvendes på en bedre måte. Styret har dog funnet 
å burde markere jubileet ved b l . a. å la utarbeide en kort 25-års over
sikt i t i lknytning t i l årsberetningen for 1966. D e som v i l lære å kjenne 
forholdene på Nordstrand i tiden innt i l 1942, bør lese «Nordstrand før 
og nå». H e r skal bare omtales i korthet de viktigste saker og hendel
ser i Vellets historie i de siste 25 år. D e saker som man har arbeidet 
med etter kr igen, men som har vært tatt opp før kr igen, v i l dog b l i 
behandlet i sin helhet. 

Vel let har, som før krigen 1940-45, arbeidet med både små og store 
saker. Arbeidet med mange av disse små og store konkrete enkeltsaker 
har t i l dels strakt seg over mange år. A v de store saker, som særlig 
preger de siste 25 år, skal omtales Velhus-saken og arbeidet for å bevare 
Ekebergbanen. E t stort arbeid er også nedlagt for å skaffe lekeplasser 
og barnehager for småbarn. A v spesiell karakter er en del av de opp
gaver man arbeidet med under og l ike etter krigen, herunder reisning 
av et minnesmerke over de falne. 

A v de mer løpende, mindre enkeltsaker må nevnes veisaker (sand-
strøing, snøbrøyting, kommunal overtagelse, belysning, veinavn, vei 
ski l t , veiutvidelsessaker, t r a f i k k f e l l e r ) , vann- og kloakkspørsmål, reno-
vasjonsspørsmål (herunder rottebekjempelse og f lueplage) , spørsmål 
om drosjeholdeplass, parkanlegg, tomtedeling, oppslagstavler, post- og 
telefonordning, skjemmende bebyggelse av forskjellig art , hvilebenker, 
folkebad, båthavn, samt adkomst t i l og sikring av skog- og strandarealer 
m.m.m. Videre har Vel le t — tildels over en årrekke — ytt økonomisk 
støtte t i l en rekke t i l tak, ikke minst t i l fordel for barn og ungdom. 

D e saker som har berørt et større område enn Nordstrand Vels virke
felt , er etter 1947 fortrinnsvis bl i t t behandlet i fellesorganisasjoner 
som Vellet er medlem av, f. eks. A k e r s Vel forbund og Nordstrand krets 
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av dette, eller i visse særorganisasjoner (se under avsnittet om Akers 
V e l f o r b u n d ) . 

Noen saker som Vel let hadde mye arbeid med før krigen, er i k k e 
blitt gjenopptatt: 

K a r t over Nordstrand sogns villastrøk med grunneierfortegnelse ble 
utarbeidet i 1925 og 1933 og solgt gjennom Vel let . 

I årene 1 9 2 5 — 4 1 arrangerte Nordstrand V e l sammen med E k e -
bergbanen barneforestilling på Nationalteatret. Ekebergbanen sørget 
for gratis transport. 

I årene 1928—23 administrerte Nordstrand V e l torghandel i som
merhalvåret på Seter ( v e d Handelshuse t ) . 

I årene 1915—37 eide og drev Nordstrand V e l Nordstrand Bad. Dette 
hadde vært i dr i f t som privat bad siden 1 . juni 1889. 1 . apri l 1937 ble 
badet gratis overdratt t i l Nordstrand sognekommune og ble drevet av 
A k e r kommune. Vel le t var representert i styret t i l 1 9 4 1 . F r a 1948 har 
det vært administrert av Oslo kommunes badeutvalg. 

Vellets administrasjon. 
Nordstrand V e l har etter krigen vært drevet etter de samme retnings

linjer som tidligere. M a n har funnet det nødvendig å justere lovene 
etter tidens k r a v . 

M a n har flere ganger reist spørsmålet om heving av kontingenten, 
men det har vært avvist av f r y k t for minskende medlemstilslutning. 
Styret har i alle år gått inn for «universalitetsprinsippet»: størst mulig 
tilslutning blant beboerne er ønskelig, og det bør derfor i k k e være noen 
økonomiske hindringer. 

Fortegnelse over styrets medlemmer f ra 1942 t i l 1966 er gitt bakerst 
i denne oversikt . 

Vel let har hatt en rekke spesialkomiteer i virksomhet og har vært 
representert i andre organisasjoner og foreninger. Under og noen år 
etter krigen hadde Vel let sine egne komiteer på en rekke områder ( v e i -
komité, båthavnkomité, velhuskomité, veilyskomité, medlemskomi-
té, torgkomité, skiveikomité, lekeplasskomité m. f l . ) . A l l e disse komi
teer er nå opphørt etter hvert som sakene er blitt avviklet . M a n skal 
senere komme tilbake t i l velhuskomiteen og lekeplasskomiteen. 

Som tidligere nevnt er en rekke saker tatt opp på et høyere plan, 
og det foregår et utstrakt samarbeid i komiteer og råd som Nordstrand 
V e l er representert i . Foruten i A k e r s Vel forbund har Ve l le t b l . a. vært 
representert i Oslomarkas friluftsråd, Nordstrandvellenes traf ikk-komi-
té, Norges Badeforbund, Østlandske kretsforening for naturfredning, 
Nordstrand 17. mai-komité, styret for Ekebergbanen og styret for Nord
strand Velhus ( som aksjonærer i de 2 s istnevnte) . 

Nordstrand V e l er .den største velforening i A k e r . Under krigen lå 
medlemstallet på ve l 400 og steg så jevnt etter kr igen t i l det i 1953 
kom opp på over 800. F r a 1958 har det ligget på ca. 800. 
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Akers Velforbund. 
E n del av de saker som Vellet tidligere arbeidet alene med eller 

i samarbeid med andre velforeninger, behandles nå av A k e r s Velfor
bund eller Nordstrand krets av A k e r s Vel forbund. 

Nordstrand V e l var en av init iativtakerne t i l dannelsen av Akers 
Vel forbund, og Nordstrand Vels daværende formann, R o l f Simpson, 
ble valgt t i l formann i Nordstrand K r e t s av Akers Ve l forbund og vise
formann i A k e r s Vel forbund. Joh . Randul f B u l l har vært formann helt 
siden starten i 1947. Formann i Nordstrand krets har i de senere år 
vært Birger O l i v e r , som også er viseformann i A k e r s Velforbund, 
H v e r av de 4 velkretser har vært fast representert i Rådet for ti lsyn med 
byens utseende. 

E n av de store saker Akers Ve l forbund f i k k å arbeide med, var 
innføring av eiendomsskatt i A k e r . A v andre saker A k e r s Vel forbund 
tok seg av i de første år etter 1947, var takstforhøyelsene på forstads
banene, spørsmålet om lokalporto, flueplagen fra Langøyene, innretning 
av offentlige toaletter, søppeltømmingen, forstadsbanenes innføring 
t i l bykjernen, vellenes grenser, tur- og skiveier m. m . I de senere år 
har Akers Ve l forbund (og kretsen) b l . a. arbeidet med spørsmål om 
tomtedeling ( h v o r v i d t deling av tomter kunne skje i s tr id med vi l la -
k lausulene) , reglene om kommunens refusjon for utgifter t i l oppar
beidelse av ve i , vann og kloakk, spørsmålet om kommunens refusjon 
for veivedlikehold (som fra 1964 ble økt t i l 60—75 % for asfaltdekke 
[som for g r u s d e k k e ] ) , veitrafikkspørsmål, Ekebergbanens eventuelle 
samkjøring med Lil leakerbanen, tverrgående bussruter i sognet m. m. 

Vellets økonomi. 
Vellets største inntektspost har i alle år vært medlemskontingenten. 

I årene 1945—57 og i 1961 har utgifter t i l veier vært største utgifts
post. Den viktigste aktivapost før krigen var velhustomten, som ble 
kjøpt av Oslo Sparebank i 1937 for k r . 17 000 ,—. V e r d i e n av denne 
tomt ble 31/12 1945 oppskrevet t i l k r . 25 000 og pr. 31/12 1946 satt 
t i l k r . 35 000. D a velhuset var ferdig, ble dette beløp i 1958 fordelt 
s l ik : Aks jer i velhuset k r . 10 000, og leierett i velhuset k r . 25 000. F r a 
1960 ble verdien av disse leierettigheter strøket av status. 

Vellets aktiviteter under krigen. 
Under krigen påtok Vellet seg en del spesielle oppgaver som bør om

tales nærmere. Ve l le t satte i gang griseoppdrett, hjalp t i l med vedfor
syning og grønnsakparseller, ordnet med leie av jordfreser og stubbe-
bryter, og assisterte det sivile lu f tvern . Vel let unngikk nazistisk inn-
blandingsforsøk fra NS-ordførerens side, idet han forlangte oppnevnt 
et styremedlem som vilkår for kommunal støtte t i l vellets virksomhet. 
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Det ble derfor ikke mottatt noen bidrag fra kommunen fra 1941 t i l 
krigens slutt. 

Griseoppdrett ble satt i gang i 1941 og ble drevet t i l sommeren 
1945. Oppdrettet var basert på levering av skyller og småpoteter. 

Gårdbruker Petrus Bratl ie var andelslagets oppdretter de første år. 
Andelslaget ble imidlert id etter hvert for stort, og laget ble delt mel
lom Hol te t Hagebys V e l og Nordstrand V e l . Nordstrand V e l knyttet 
forbindelse med gårdbruker O . Jacobsen L i e . Største antall deltakere 
i Nordstrand V e l s andelsoppdrett et enkelt år var 4 9 3 . I alt ble det 
produsert henimot 22 000 kg flesk og innmat. Selv o m flesket i k k e al l 
t id var av «førkrigskvalitet», må andelsoppdrettet sies å ha hatt stor 
betydning for deltakerne. D e samlede utgifter beløp seg t i l kroner 
130 506,08. 

Grønnsak- og potetparseller ble stilt t i l disposisjon i årene 1 9 4 0 — 
45 ( b l . a. ved Lensmannsseter og ved M u n k e r u d ) . Ve l le t ordnet med 
søknader om kjøpetillatelse for kunstgjødsel. I samarbeid med kommu
nen ordnet Ve l le t med utleie av jordfreser i årene 1940-42. 

Vel let formidlet allerede f ra 1940 salg av ved f ra A k e r kommunes 
skoger og sørget for opplysning t i l medlemmene om vedfyringsteknikk. 
I 1941 ble anskaffet en stubbebryter som ble stilt t i l disposisjon for 
medlemmer som felte trær på egen eiendom. 

I 1945 deltok Vellet i en innsamling av ved t i l D a n m a r k som takk 
for danskehjelpen under krigen. Nordstrand V e l bidro med ca. 50 
favner. 

Vel let samarbeidet med Det sivile luf tvern om innredning av t i l 
f luktsrom og oppnevning av spesielle rodesjefer. 

Husdyrholdet under krigen økte rotteplagen, og Vel le t var i årene 
1945-—51 engasjert i rottebekjempelsen. 

Allerede i 1941 avsatte Vel let midler t i l en minnestein over de falne. 
I 1945 gikk sognets velforeninger inn for plassering av en bauta på 
Bankplassen (senere kalt Agnes Thorsens p lass ) . Minnesmerket ble av
duket 17. november 1946. I de første år etterpå ble det ordnet med 
flombelysning, og i høytidene bl ir det anbrakt levende lys . (Plassen har 
vært parkmessig behandlet av kommunen siden 1 9 3 1 , da Akers Spare
bank skjenket k r . 10 000 t i l dette formål. Samtidig vedtok A k e r her
redsstyre at eiendommen i 50 år bare skulle anvendes t i l park og leke
plass (med skøytebane) og i k k e kunne bebygges.) 

Velhus-saken. 
Arbeidet med oppføring av velhus begynte for alvor i 1930, da det 

av styret ble avsatt k r . 2 000 t i l et byggefond. I årsberetningen for 
1930 heter det b l . a.: 

«Gjennem de siste 10-15 år har skiftende styrer i Nordstrands V e l 
drøftet forskjellige planer for opførelse av et forsamlingshus for V e l -
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lets distrikter. Ingen av disse projekter ledet imidlert id t i l positive re
sultater. 

Mangelen av et ordentlig forsamlingshus er imidlert id blitt mer og 
følelig. Befolkningen er øket sterkt. Nordstrand sogn har n u en be
folkning på 18 000 mennesker, og av disse kan man v e l s i , at 10 
å 12 000 er samlet på begge sider av Ekebergbanen. 

I en avisart ikkel i januar av if jor « E t varsko og en appell t i l velfore
ningene i Nordstrand sogn» påpekte styrets formann ( d v s . L a r s V o g t ) 
det uholdbare i fortsatt intet å foreta for å få istand et forsamlings
hus: « . . . . V i må ut av uføret. V i må ikke la det skure videre. Skoler 
og menighetshus er bygget for andre formål enn f i lm- og revyfore-
stillinger, almannamøter og lignende. D e r må bygges et centralt be
liggende, moderne, tidsmessig og pent forsamlingslokale for det hele 
sogn. Der må løftes i f lokk, H v e r velforening må ikke forlange å få 
den felles bygning nettop i sitt distrikt.» 

I årets løp har det vist seg av forskjellige avisinnlegg, at tanken om 
et felles forsamlingshus har vunnet stor ti lslutning. Strøket omkring 
Kastellet — der hvor Bekkelags- og Nordstrandsbebyggelsen i løpet 
av få år v i l smelte sammen — er en naturlig beliggenhet for et sam
lende Nordstrands-hus. T i l Kastel let stasjon kommer i sin t id hele 
den bebyggelse t i l å sogne som i løpet av de kommende år v i l reise sig 
på de store ubebyggede arealer av Nordseter og H e l l e r u d . På Kastellet 
bygges nu brannstasjon, her er telefoncentralen og her har kommunen 
arealer som utvi lsomt i sin t id kommer t i l å gi plass for folkebad og 
andre kommunale innretninger. 

I et ekstraordinært styremøte den 2 . februar 1931 demonstrerte arki
tektene Aasland og Korsmo idéskisse: «Kastellet» i 6 tegninger. Styret 
— som ikke har foranlediget idéskissen utført — fant denne tiltalende 
i sine hovedtrekk. Beliggenheten på hjørnet av Ekebergveien og L a m -
bertseterveien anser styret som meget god.» 

Arbeidet med oppføring av velhus ved Kastellet for velforeningene i 
sognet ble foreløpig stilt i bero. I 1937 f i k k styret en håndgivelse f ra 
Oslo Sparebank på dens 3 mål store hjørnetomt g.nr. 183, b.nr. 103 
ved krysset Ekebergveien/Nordstrandveien for et beløp av kroner 
17 000 + omk. D e t ble i samme år oppnevnt en byggekomité med 
L a r s Vogt som formann. Denne g ikk ut av komiteen 8/11 1937 etter 
at tomtekjøpet var avsluttet. Vel lets formann Olaf V o l d ble deretter 
formann i byggekomiteen. 

D a Vellets byggefond bare var på v e l k r . 2 000, tenkte styret først 
å gå sammen med Nordstrand Håndverkerforening og Nordstrand 
Mannskor om kjøpet. M e n styret fant at det vi l le b l i vanskelig å få 
ordnet spørsmålet tilfredsstillende når det var 3 parthavere som krevde 
å stå på l ike fot, og besluttet derfor at Vel let skulle kjøpe tomten 
alene. Men skaffet i den anledning k r . 4 000 i kontanter ved b l . a. 
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å selge 4 av Vellets 5 aksjer i A / S Ekebergbanen. D e resterende k r . 
13 000 f i k k man lånt mot en 5 % pantobligasjon i tomten. 

Byggekomiteen tok skritt t i l å utarbeide plan for bygg på tomten. 
Man regnet da med at for å kunne forrente byggesummen måtte man 
oppføre en forretningsgård i forbindelse med forsamlingslokalet. 

T i l opparbeidelse av tomten f i k k Vel let i 1938 et bidrag fra A k e r s 
Sparebank på k r . 500. Lånegjelden ble samme år redusert med k r . 
1 000. A r k i t e k t Vejre begynte arbeidet med planleggingen av vel 
huset, men først måtte det fremlegges en reguleringsplan for strøket, 
som b l . a. v i l le innebære en utvidelse av Ekebergveien ( ca . 330 m 2 av 
tomten) . 

Også i 1939 skjenket A k e r s Sparebank et beløp ( k r . 4 0 0 ) t i l oppar
beidelse av tomten. D e første planer f ra arkitekt V e j r e forelå i 1940. 

2. mars 1943 ble det nedsatt en egen finanskomité som f i k k i opp
drag å finne en løsning på spørsmålet om finansiering av bygget. Det 
var forutsetningen at bygget skulle settes i gang så fort som mulig 
etter krigen, s l ik at man f i k k tilfredsstillende møte- og selskapslokaler 
for sognet. Komiteen fant at den beste løsning var å oppta et samar
beid med et opprettendes konsort ium, bestående av Vellets medlem
mer. Underhånden ga en rekke medlemmer tilsagn om økonomisk støtte. 

Årsmøtet 1944 overlot t i l styret å søke dannet et pr ivat konsortium 
for bygging og drif t av velhuset, da byggingen etter planene vi l le over
skride Vellets økonomiske evne. Vel le t skulle sikres t i lstrekkelig plass 
for sine funksjoner og videre ha sin representant i Velhusets styre. 
På grunn av tidene kunne man i k k e gjøre stort for å realisere bygge
planene, men det lyktes innen utgangen av 1945 underhånden å få for-
håndstegnet et beløp på ca. k r . 40 000. 

I 1946 var det enighet om at aksjeselskapsformen burde velges for 
det selskap som skulle oppføre velhuset. 

I brev av 29/9 1947 meddelte finanskomiteen at den anså sitt arbeid 
som avsluttet. Samtidig f i k k Vel le t oversendt oppgave over de beløp 
som i sin t id ble deponert ved tegningen av andeler i velhuset. Dette 
beløp var k r . 7 350 + renter. Byggesaken ble inngående drøftet av 
styret 9/11 1947. Følgende alternativer ble drøftet: 

1 . Bygging av velhuset etter de planer som ble formulert på styre
møtet 27/5 1 9 4 6 1 ) . M a n fant at det ikke var lealist isk å tenke 
seg velhuset bygd på disse premisser. 

2. Salg av veltomten t i l en f inansmann eller selskap for et beløp på 
kr . 25 000 + k r . 10 000 i aksjer i velhuset og med tinglyste ret-

' ) Et ter disse planer skulle Vellet leie bort tomten t i l det vordende aksjeselskap. 
Vellet skulle få aksjer for k r . 25 000. Velhuset skulle romme forsamlingslokale 
beregnet på minst 200 personer. Dette lokale skulle disponeres av Vellet 2 
ganger årlig. I tillegg skulle Vellet disponere et kontorrom på 25 m J . 
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tigheter formulert på styremøtet 27/5 1946. M a n fant at også dette 
alternativ neppe var realistisk på det daværende t idspunkt. 

3. Salg av veltomten for ca. k r . 50 000 uten andre klausuler enn at 
det skulle være et forretningsbygg på tomten i tillegg t i l de klau
suler som allerede var tinglyst. D e således frigjorte midler skulle 
brukes t i l kjøp av ny tomt og bygging av velhus, eventuelt i samar
beid med andre foreninger med samme interesser. Dette velhus 
skulle da dekke de krav som Vel le t og eventuelle samarbeidende 
foreninger måtte stille t i l møtelokale. 

På årsmøtet 31/3 1948 ble det vedtatt å sende et sirkulære t i l an-
delstegnerne. Disse ble oppfordret t i l å gi sitt depositum t i l Vellets 
byggefond som gave. Vel let f i k k på denne måten k r . 2 470 , mens k r . 
3 725 ble k r e v d tilbakebetalt. D e t gjenstående, k r . 1 155, ble betraktet 
overført t i l byggefondet. Så ble atter velhussaken stilt i bero en t id . 

I 1952 ble det oppnevnt en ny velhuskomité bestående av Rol f 
Simpson, Hagbart M e v i k , C . O . L i e og Roar Haugl id . 

I 1953 ble den gjenstående pantobligasjon på tomten innløst, slik 
at den nå ble uten heftelse. 

Byggekomiteen hadde store vanskeligheter å kjempe med, ikke 
minst bygge- og kredittrestriksjonene. Oslo kommune ga i 1955 av
slag på søknad o m kommunal lånegaranti. Motiveringen for en slik 
søknad var at bygningen skulle huse en rekke sosiale institusjoner som 
distriktet hadde behov for. 

Endel ig i 1957 kunne byggekomiteen forelegge for årsmøtet en ordnet 
finansieringsplan og endrede tegninger for velhuset. M a n gikk da 
hovedsakelig i n n for det alternativ 2 som ble drøftet på styremøtet 
9/11 1947. I beretningen for 1956 heter det b l . a. : «Ettersom årene 
har gått har behovet for et velhus økt proporsjonalt med den store 
befolkningstilveksten i strøket. Nordstrand V e l kunne som eier av 
denne ypperlige tomt ikke være tjent med å ha den liggende ubebygd 
i årevis. D e n opprinnelige tanke o m å få bygd et typisk velhus har 
måttet oppgis. Seterstrøket er i k k e lenger et idyll isk landdistrikt hvor 
et forholdsvis beskjedent velhus kunne ha vært et passende midtpunkt. 
Det er istedet bl i t t et pulserende forretningsstrøk. I og med dette mel
der det seg andre k r a v t i l et kommende velhus. D e t er i erkjennelsen 
av dette faktum at velhuset får dimensjoner og funksjoner som en for 
20-25 år siden i k k e kunne ane muligheten av.» 

Først i oktober 1957 ble det gitt byggeløyve. D e r m e d var ikke van
skelighetene slutt. E t t e r at jorden v a r tatt av tomten, oppga entrepre
nøren å ha vanskeligheter med å skaffe avtagere t i l but ikker og øvrige 
lokaler og frasa seg t i l slutt i brev av 10/1 1958 sine rettigheter som 
byggherre. 

D a verken byggekomiteen eller styret kunne gå med på at behovet 
for velhuset i k k e skulle være l ike sterkt i 1958 som da planene ble 
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godtatt, ble det besluttet å la andre interesserte tre i n n i samarbeidet. 
Det var forutsetningen at Nordstrand V e l i det opprettendes aksjesel
skap skulle sitte med 1 /3 av aksjene og ett medlem av styret. Innskud
det skulle betraktes som dekket med avgivelse av veltomten. 

Som forretningsfører for det nye selskap ble engasjert o.r.sakfører 
J . Sinding-Larsen og disponent Reidar Rønne, og som ny entreprenør 
ble engasjert Ragnar Evensen . 

På grunn av Vellets krav om disponible møtelokaler som også kunne 
brukes som selskapslokaler, viste det seg vanskelig å få en restaura
tør som ved siden av driften av kafe og restaurant også var v i l l ig t i l 
å ta det økonomiske ansvar for driften av møte- og selskapslokalene. 
I avtalen med det nye selskap ble det bestemt at Vel le t skulle dispo
nere vederlagsfritt et kontorlokale på ca. 27 m 2 . Selskapslokalene på 
ca. 150 m 2 , som er kombinert med kafeteria, skulle gratis kunne brukes 
av Vel let 2 å 3 ganger i året. 

Sommeren 1959 kunne endelig velhuset innvies og huset tas i bruk 
av leieboerne. 

Mot å overlate tomten t i l det nye selskap f i k k Vel le t aksjer i Nord
strand Velhus A / S pålydende k r . 10 000. Videre har Vel le t sikret seg 
kontorlokaler. Disse lånes regelmessig og vederlagsfritt bort b l . a. t i l 
speiderne og Nordstrand krets av Akers Vel forbund. Velhuset admi
nistreres av et styre på 3 personer, hvorav Vellets formann er selv
skreven medlem. Selskapet har p l i k t t i l å holde Vel le t orientert om 
driften. Årsberetning blir tatt inn i Vellets årsberetninger. For 1966 v i l 
det b l i utdelt k r . 5 0 0 , — i utbytte t i l Vel let . 

H a r så det oppførte velhus innfr idd de forventninger man har satt 
t i l det? Allerede i 1937 mente den daværende byggekomité at man av 
økonomiske grunner måtte satse på et forretningsbygg. D a man l ike 
etter krigen for alvor gikk i gang med planene på nytt , la man stor 
vekt på å få møte- og selskapslokaler. Senere fant man at man måtte 
samarbeide med private forretningsinteresser hvis man overhodet skulle 
ha håp om å få reist bygget. 

I tillegg t i l en rekke forretninger har velhuset kunnet gi plass t i l 
en rekke sosiale og medisinske institusjoner, som kontrollstasjon for 
mor og barn, legekontor, tannlegekontor, fotpleieinstitutt, apotek, f i l i 
al av Deichmanske bibliotek, bank og fryseboksanlegg. På velhustomten 
er det blitt plass t i l drosjeholdeplass. Restauranten, som vender ut mot 
Ekebergveien, dekker et stort behov for spisested. Dessverre har en 
del av tomten med en del trær måtte ofres for Ekebergveiens utvidelse. 
V e d juletider har det vært plassert et juletre på velhustomten, i den 
siste t id bekostet b l . a. med t i l skudd fra Vel let . 
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Ekebergbanen. 
Vellet har i alle år sett det som sin oppgave å arbeide for gode 

kommunikasjoner for stedets beboere og for å ivareta trafikantenes 
interesser. I Vel lets første år ble det arbeidet med bedre reisemulig
heter med jernbanen, og det lyktes å få Nordstrand holdeplass opp
høyd t i l stasjon med fast betjening. D a Ekebergbanen k o m i drift f ra 
1 1 . juni 1917, ble den i første rekke distriktets kommunikasjonsmiddel. 
Vel let har i samarbeid med andre velforeninger søkt å påvirke banen 
t i l å yte så god service som mulig b l . a. m.h.t . befordringsmuligheter 
og takster. Foruten jernbanen og Ekebergbanen har også Nordstrands-
ruten vært gjenstand for Vellets oppmerksomhet. 

Vellets interesse for Ekebergbanen k o m også t i l u t t r y k k ved kjøp av 
5 aksjer hver pålydende k r . 500. I 1937 ble 4 av disse solgt for k r . 
1 588 for å gi midler t i l innkjøp av veltomt. D e n gjenværende aksje 
ble verdsatt t i l k r . 287 , og den ga 5 % utbytte i en årrekke. I 1941 ble 
den verdsatt t i l pålydende k r . 500 . I 1948 ble verdien hevet t i l k r . 
1 000. Dette år v a r det siste da det ble utdelt utbytte. Oslo kommune 
overtok da dri f ten av banen, og tilbød k r . 1 000 pr . aksje. Vel let har 
fremdeles sin aksje. » 

Banens ekspansjon fortsatte under krigen, og 17. september 1 9 4 1 , 
midt under unntakstilstanden, ble kilometerforlengelsen t i l L j a b r u åp
net. Nordstrand V e l hadde da hatt atskil l ig befatning med saken og 
hadde gått i n n for at banen ble ført tinder Nordstrandveien. D a dette 
forslag ikke ble akseptert av kommunen, krevde Vel le t oppførelse av 
«en vakker jernbetongbro». 

Sommeren 1943 var sporsløyfen ved Bråten ferdig, og en rekke 
ekstravogner ble satt opp herfra. Samtidig ble Bråtenstien sprengt i 
plan med skinnegangen. 

I 1945 ble dobbeltsporet t i l Seter ferdig. Det har senere ikke vært 
flere utvidelser av anlegget. T v e r t i m o t er banestrekningen redusert, 
idet endepunktet i byen de siste år har vært Jernbanetorget. Noen år 
tidligere ble banens trase overført f ra Grønlandsleiret t i l Schweigaards 
gate. Disse omlegginger skyldtes arbeidet med den nye tunnelbane. 

Både før og etter krigen har Ve l le t arbeidet med bedre atkomst
muligheter t i l banens holdeplasser, og både Vellet og Ekebergbanen 
har sørget for et bedre vedlikehold av Bråtenstien og Sørlistien. 

T r a f i k k e n ved Ekebergbanen lå før krigen på ca. 3 m i l l . passasjerer pr. 
år. Under krigen steg traf ikken voldsomt, og nådde toppen i 1944 med 
8 m i l l . passasjerer. Senere har t ra f ikken stadig sunket. Selv om takste
ne har steget noe etter krigen, har de ikke kunnet dekke de stadig sti
gende utgifter t i l lønninger, pensjoner og vedlikehold, s l ik at under
skuddet de siste år har vært større enn inntektene og har måttet dekkes 
over kommunebudsjettet. 
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For å spare noe på utgiftene gikk Ekebergbanen for noen år siden 
over t i l 20-minuttlige ruter mot tidligere kvartersruter . 

På grunn av det stigende underskudd har det på kommunalt hold 
vært arbeidet for nedleggelse av banen. Lambertseterbanen, som opp
rinnelig var planlagt knyttet t i l Ekebergbanen, ble ved åpningen i 
1957 knyttet t i l Østensjøbanen, og i 1966 åpnet som den første gren av 
det østlige tunnelbanenett. Banen går i et område som innt i l 1951 
eides av A / S Ekebergbanen og som var innkjøpt med henblikk på be
byggelse langs en sidelinje t i l Ekebergbanen. Spørsmålet om Ekeberg-
banens t i lknytning t i l tunnelbanesystemet har vært utredet, men en 
slik løsning er foreløpig stilt i bero. 

Det som direkte ga støtet t i l planene om banens omlegging eller even
tuelle nedlegging, var planene om en større t ra f ikkmaskin i Gamlebyen. 
Våren 1961 la Byplankontoret f rem sitt forslag t i l plan for annen etappe 
i reguleringen av Gamlebykrysset . På disse tegninger var Ekebergba-
nens trasé brutt ved K o n o w s gate. Straks Vellets styre ble klar over 
forholdet, ble det tatt kontakt med de velforeninger hvis områder stø
ter opp t i l Ekebergbanen og foranlediget et møte med representanter 
for disse samt Nordstrand krets av A k e r s Vel forbund og dennes trafikk-
komité. I dette og flere følgende møter ble problemene drøftet, og 
trafikk-komiteen og kretsen sendte så et protestskriv t i l de kommunale 
myndigheter. Samtidig ble det etter forslag f ra Vel le t nedsatt et ar
beidsutvalg med representanter for alle de velforeninger som ble be
rørt av saken. Dette skulle forberede en protestaksjon blant trafikan
tene mot Ekebergbanens nedleggelse. 

I den følgende t id var befolkningen meget opptatt av Ekebergbane-
spørsmålet, enda mange vegret seg for å tro at forslaget om nedleggelse 
av banen var alvorlig ment. Lokalpressen var f u l l av indignerte innlegg, 
og Oslo-pressen tok også opp spørsmålet. Resultatet var at Byplanrå-
det ved annen gangs behandling av forslaget om utbyggingen av 2. 
etappe i Gamlebyen vedtok dette med det forbehold at Ekebergbanens 
skjebne skulle tas opp som egen sak. Både behandlingen og avgjørel
sen av dette spørsmål tillå andre myndigheter. 

Følgen av dette var at den påtenkte protestaksjon ble utsatt innt i l 
kommunikasjonsrådmannens innsti l l ing forelå. D e n ble i november 
sendt styret for Ekebergbanen t i l uttalelse og gikk ut på at banen skulle 
nedlegges i 1965. 

Det var nå enighet om at aksjonen skulle settes i gang. Pressen ble 
orientert og underskriftkampanjen startet 14. desember 1962. Nord
strands B l a d utgav et særnummer som ble sendt samtlige husstander i 
de områder som sogner t i l Ekebergbanen. D e utlagte protestlister sam
let nærmere 8 000 underskrifter . 

På nyåret ble banens styre bedt om å utrede spørsmålet om banens 
eventuelle forlengelse t i l de planlagte nye boligfelt på Søndre Nord-
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strand. Kommunikasjonsrådmannen g ikk inn for at Norges statsbaner 
med en ny sidelinje skulle dekke trafikkbehovet i disse nye bydeler. 

V e d kommunevalget i 1963 gikk Høyre inn for fullverdige kommuni
kasjonsmidler, og Arbeiderpartiets program sa l ike ut at Ekebergbanen 
skulle knyttes t i l tunnelbanesystemet og forlenges t i l Søndre Nord
strand. På grunnlag av disse partiers programmer ble bystyregruppene 
tilskrevet av Vel le t i åpne brev. Noe direkte svar på disse henvendelser 
er ikke mottatt, men fra Høyre ble det i pressen uttalt at partiet med 
sitt program i k k e hadde tatt standpunkt t i l Ekebergbanens skjebne, 
men partiet v i l l e avvente en utredning om alle trafikkproblemene i 
sognet. Ifølge Høyres program skulle dog ingen sporveislinjer ned
legges uten at det var sørget for annet ful lverdig kommunikasjons
middel. 

I 1965 foretok et konsulentfirma en utredning om Ekebergbanens 
fremtidige dr i f t og foreslo b l . a. pendelkjøring med Lil leakerbanen 
når Østensjøbanen føres over t i l tunnelbanen i 1967, hvorved et større 
antall vogner bl i r ledige. 

I 1965 overtok Oslo sporveier drif ten av Ekebergbanen. Samme år 
vedtok styret i Oslo Sporveier at Ekebergbanen skulle nedlegges i 1967 
og erstattes med bussdrift . Bystyret bad styret vurdere dette spørsmål 
på nytt , og b l . a. undersøke muligheten av sammenknytning med L i l l e 
akerbanen. Styret fant i november 1965 å måtte fastholde sitt tidligere 
standpunkt, dog således at Simensbråtlinjen skulle nedlegges i 1967 
og resten av banen noe senere. M a n forutsatte at Ekebergveien var k lar 
t i l å motta bussdrift i 1968. 

Bystyret har ennå ikke (februar 1967) tatt stilling t i l spørsmålet om 
Ekebergbanens skjebne, muligens av taktiske hensyn i forbindelse med 
kommunevalget høsten 1967. Ve l le t såvel som Nordstrand krets av 
A k e r s Ve l forbund har fulgt saken meget nøye og v i l fortsatt gjøre det 
man kan for at distriktets kommunikasjonsforhold ikke skal b l i forringet. 

Lekeplasser for barn. 
Allerede i 1938 tok Vellet opp spørsmålet om å få utlagt friarealer 

t i l lekeplasser. Det ble innledet et samarbeid med A k e r kommune, som 
bevilget et beløp t i l opparbeidelse av kommunens 7 mål store tomt 
«Solhøy» ved L j a b r u . 

I 1939 tok kommunen skri t t t i l å opparbeide en tomt ved Munke-
rud ( M u n k e r u d v o l l e n ) . Samme år ble det avsatt et område t i l leke
plass på jordet bak Seter bensinstasjon. 

I 1941 bevilget kommunen midler t i l opparbeidelse av lekeplass 
ved Støttumveien. 

I 1945 rettet Nordstrand Husmorforening en henvendelse t i l Vellet 
om å arbeide videre med lekeplass-spørsmålet. Overfor kommunen pek
te Vel let på følgende tomter som vi l le egne seg som lekeplass: 
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1 . Syd for idrettsbanen ( h v o r Nordstrandshallen nå l igger) . 
2 . Åpne arealer v e d Oberst Rodes vei . 
3 . V e d Nordseter. 
4 . Bråtenjordet. 
5 . Syd for Seter. 
6. V e d Munkerudvol len. 

E t ter hvert k o m parktanter i sving på en rekke områder, som ble 
gjort i stand dels ved f r iv i l l ig innsats og dels ved kommunal støtte. 

I 1947 innbød A k e r kommunes sosialkomité t i l møte med velfore
ningene og foreslo at disse skulle være mellomleddet mellom kommu
nen og parktantene og for øvrig organisere arbeidet. Styret i Nordstrand 
V e l fant at administrasjonen av denne sak burde overlates t i l stedets 
husmorforening, men Vel let burde tre støttende t i l . Nordstrand V e l 
nedsatte derfor en lekeplasskomité t i l å følge arbeidet med lekeplassene. 

I 1948 f i k k man fra kommunen beskjed om at området ved Munke
rudvollen var utlagt t i l lekeplass. Samtidig tok Vel le t opp forslag om 
lekeplass ved Nordstrand K u l - og Vedbolag, og i 1949 ble plassen her 
satt i orden ( « K ø l a t o m t a » ) . Samme år ble det satt i gang parktante-
virksomhet syd for Seter ( v e d F je l lk langveien) , og planene for M u n 
kerudvollen var nå i orden. Ve l le t bad kommunen om å anlegge leke
plass ved sandsiloen ved Solveien. Dette er i k k e bl i t t realisert. 

I 1950 var Husmorforeningens planer om barnehage bak Seter ben
sinstasjon klare . I 1951 støttet Ve l le t Nordstrand Tennisklubbs søknad 
om byggetillatelse t i l nytt klubbhus, idet det var forutseningen at dette 
skulle brukes t i l barneparkering utenom tennissesongen. Samme år tok 
Vellet opp samarbeid med Bekkelagshøgda V e l om ervervelse av en 
tomt t i l parktantehus på Uts ik ten ved Solveien (på grensen mellom 
Nordstrand og Bekkelaget ) . D e t ble søkt om kommunal støtte t i l dette 
prosjekt. 

I 1952 ble det planlagte lekeplassområde ved Munkerudvol len av 
kommunen redusert f ra 5 t i l ca. 2 mål. V e d L j a b r u truet den vedtatte 
reguleringsplan de områder som var foreslått som fr iareal , og i 1954 
ble det innledet samarbeid med L jans V e l om å sikre friarealer her. 1 
1953 ble lekeplassen ved Bråtenjordet satt i stand. 

I 1954 kunne Nordstrand V e l og Bekkelagshøgda V e l sammen overta 
parktantehuset ved Uts ikten v e d Solveien. Disse velforeninger skulle 
i fellesskap sørge for driften av dette hus. D r i f t e n ble satt i gang i 
1955 og har siden hatt ful l t belegg. Regnskap for hvert år bl ir inntatt 
i Vellets årsberetning. 

I 1955 ble arealet ved enden av Poppelstien sikret som friareal for 
barn. 

I 1956 kunne Nordstrand Husmorforening meddele at behovet for 
lekeplasser i distriktet ver dekket. D a var også foreningens barnehage 
på Seter kommet i dr i f t . I 1958 ble Vellets lekeplasskomité oppløst. 
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Vinteren 1957-58 ble det gjennom politiet sikret en akebakke for barn, 
idet Florabakken ble stengt for vanl ig t raf ikk . Denne ordning gjaldt t i l 
og med vinteren 1961-62. 

D a Nordstrand menighet tok i b r u k sitt nye aldershjem på L j a b r u 
i 1958, mistet man en barneparkeringsplass her. Vel le t g ikk da inn for 
plassering av en s l ik ved sydenden av Rosendalsveien. På grunn av 
boligbygging måtte denne plass flyttes nærmere Ekebergbanen noen år 
senere. 

F r a og med vinteren 1962-63 ble det i samarbeid med Foreningen t i l 
Skiidrettens Fremme satt i gang skiskoler for barn på Kari jordet ved 
L j a b r u . D a Kar i jordet skulle bebygges, måtte skiskolen i 1965-66 flyt
tes t i l et område ved Lensmannsseter ( v e d kirkegården) og dels t i l et 
område ved Bogerud. Skiskolene har hatt stor søkning. 

Diverse oppgaver. 
M a n skal i k k e her gå i detalj og fortelle om h v i l k e private veier 

det er utført reparasjoner av, hvor det er satt opp veilamper etc. Når 
det gjelder veibelysningen i sin alminnelighet, har Ve l le t u t t rykt sine 
ønskemål overfor Oslo L y s v e r k e r , som nå holder på å fullføre sin plan 
for utbedring av veibelysningen i sognet. 

Flere og flere veier er overtatt av kommunen, men fremdeles gjen
står mange private , som ikke fyl ler kommunens k r a v for overtagelse. 
Private veier b l i r brøytet av kommunen i den utstrekning dens mate
r ie l l og mannskap tillater det. Sandstrøingen i disse veier har vært kom
munen uvedkommende, men det har vært sørget for sand i Vellets 
kasser. Når det gjelder offentlige veier , har Vellet t i l en hver t id holdt 
seg orientert om reguleringsplanene, u t t rykt befolkningens ønsker over
for myndighetene, og ikke sjelden u t t r y k t misnøye med tempoet i ar
beidet ved veiutvidelser, k loakk, vannledning m. m . 

Trafikkspørsmål har t i l stadighet vært tatt opp med politiet, som er 
gjort kjent med hva Vellet har ansett som farlige kryss . E n del av 
grunneierne som bor ved slike, har rundet av sine tomter, fjernet even
tuell stengende hekk m. m. for å fremme traf ikksikkerheten. 

E n plass som Vel le t i alle år har vært sterkt interessert i , er Seter-
krysset. H e r har man samarbeidet både med kommunen og med politiet 
for å få en så vakker og hensiktsmessig utforming som mulig. Det 
blomsterarrangement som sto i krysset i en del år. har man måttet 
fjerne. M a n har i en årrekke samarbeidet med Bilsentralen for å få 
en hensiktsmessig plassering av drosjeholdeplassen. 

I 1929 vedtok Åker kommune å opprette et varmtbadeanlegg ( f o l 
kebad) på Nordstrand. I 1934 ble det holdt en befaring på Nordstrand 
høyere skole og man beså i kjel leren et uinnredet rom, som ved skolens 
oppførelse i 1925 var forutsatt anvendt t i l folkebad. Først i 1938 be
vilget kommunen de nødvendige midler , og badet ble åpnet 6/1 1939. 
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Det var stengt en tid under krigen, men ble åpnet igjen våren 1946. 
I 1963 k o m badet i faresonen, da søkningen hadde gått tilbake, og 
bystyret vedtok at badet skulle nedlegges fra 1/7 1964. E t t e r protest 
f ra Nordstrand V e l ble bystyrebeslutningen omgjort slik at badet får 
fortsette t i l anlegget på Lambertseter er ferdig. 

I 1937 tok Vel le t opp spørsmålet o m å få opprettet båthavn, og det 
ble innledet samarbeid med Ulvøya V e l . D a interessen blant vellets 
medlemmer var minimal , ble arbeidet for båthavn innsti l t i 1961 . 

Hva er hendt på Nordstrand siden 1942? 
Rikt ignok har Nordstrand V e l spilt en betydelig rolle ved distriktets 

utbygging, men utvikl ingen har v e l i første rekke vært preget av sam
spillet mellom de forskjellige krefter i sognet. D e t skal her som av
slutning ganske kort resymeres h v a som er skjedd på Nordstrand i de 
siste 25 år. 

Minnene f ra tyskertiden er i det alt vesentligste visket ut , heldigvis. 
E n ny generasjon har vokst opp. Bare folk over 25-30 år v i l kunne 
huske krigstiden med dens blendingsmørke, varemangel, mataukslit , 
f lyalarm, okkupasjonssoldater, h i r d , tvangsrekvisisjoner av boliger og 
materiell , fengslinger, sabotasjeaksjoner, illegale aviser og ryktef lom. 
På Nordstrand var de fleste skoler rekvirert av tyske soldater, og un
dervisningen av skolebarn foregikk dels i private h jem, dels på Me
nighetshuset og dels på L j a n skole som ettermiddagsskole. E n stor m i l i 
tærleir var bygd på Lambertseter mellom Lambertseterveien og Raschs 
ve i . E n annen lå på Nedre Bekkelaget. På L janskol len hvor det var fan
geleir, ble det påbegynt et oljetankanlegg med jernbaneforbindelse t i l 
H o l m l i a . H v i s dette hadde bl i t t realisert, v i l le friarealene ved Ljans
kollen blitt ødelagt. T y s k e soldater holdt t i l på Chris t ine Raschs Minne 
og i villaene omkring. I Rosendalsveien og på Brannf je l l var det tyske 
militære anlegg som i dag brukes av det norske forsvar. Flere steder 
var det plassert luftvernart i l ler i . D e fleste bussruter var innstilt , og de 
gjenværende ble traf ikkert av busser drevet med generatorknott. T i l 
jernbanen ble folk utkommandert t i l vakt og gissel mot sabotasjehand
linger. Lottene sørget for suppe t i l dem som hadde vakt om natten. 
Makthaverne for hardt frem. Henrettede nordmenn v i l b l i husket, b l . a. 
ved at veier er oppkalt etter dem ( K y h n Gløersen, Sigurd Johannesen) . 

Falne tyske soldater var allerede fra 1940 begravd på Svenskesletta 
på Ekeberg, og det var i en årrekke en storslagen tysk kirkegård på 
denne vakre utsiktsplass. Heldigvis er nå området gjort om t i l f r i 
areal, idet kirkegården er flyttet t i l Alfaset ved Strømsveien. 

E t ter kr igen er det skjedd en intens boligbygging, bi l t raf ikken er 
økt voldsomt, og v i har fått nye samfunnsinstitusjoner som skoler, k i r 
ker, idrettshall , gamlehjem, samfunnshus, barnehager m . m. I n d u s t r i i 
nevneverdig utstrekning har v i dog vært forskånet for. 
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Bebyggelsen på det egentlige Nordstrand, dvs. på Vellets område, 
har ikke skiftet karakter , selv om det er oppført en rekke nye hus på 
eldre tomter, og eldre hus er modernisert. På de fleste tomter er det 
også bygd garasjer, mens det før kr igen var sjelden å se private gara
sjer. Nye boligfelt er opparbeidet ved Bakketoppen, Munkerudvol len, 
Midtåsen og Kar i jordet . I 1959 f i k k Munkerudstrøket egen folkeskole, 
og Nordstrand høyere skole har i år fått ny gymnastikksal , som er 
plassert i f lukt med paviljongen som ble bygd etter kr igen. I nær frem
tid v i l byggingen av ungdomsskole på Nordseterjordet ( v e d v i l la Skov-
h e i m ) , ble igangsatt, sl ik at de første 8.-klasser av tidligere elever 
ved Nordstrand og Munkerud folkeskoler etter den nye skoleordning 
kan begynne her høsten 1968. Det er allerede satt i gang arbeid med 
veiforbindelse direkte t i l Ekebergveien (Lindbåckveiens forlengelse), 
en sak som Vel le t har arbeidet med i mange år. 

I 1958 ble Nordstrand menighets aldershjem på L j a b r u åpnet, og 
utvidelse av hjemmet er planlagt satt i gang fra våren 1967. Santal
misjonens gamlehjem ved Åsdalsveien er revet og erstattet med mindre 
enkelthus. Operasanger E r i k Byes pensjonat ble for en del år siden 
solgt t i l A A og bl ir nå drevet som k l i n i k k for alkoholister. 

Idrettsungdommen på Nordstrand hadde lenge følt behovet for en 
innendørs idrettshall , og i 1952 kunne den nye Nordstrandshallen tas 
i bruk, dels takket være tippepenger. H a l l e n brukes t i l håndball, ten
nis og andre idrettsgrener, men har også vært brukt som forsamlings
lokale ved konserter og andre tilstelninger. I tillegg t i l hovedhallen 
finnes en mindre sal som brukes t i l møter av forskjell ig slag. 

Akers Sparebanks f i l ia l på Seter ble nedlagt i 1945. I 1959 f i k k v i 
atter en bank på Seter idet Bergens Pr ivatbank åpnet f i l i a l i det nye vel 
huset. Nordstrand apotek er gjort t i l filialapotek under Holtet apotek 
og er flyttet t i l velhuset. 

Hovedveiene i distriktet, dvs . Mosseveien, Ekebergveien og Nord-
strandveien, har vært utvidet, og vann- og kloakknettet har vært for
sterket. 

V i får håpe at det også i fremtiden bl ir vekst og tr ivsel på Nord
strand, og at den stadige tekniske u t v i k l i n g må b l i t i l fordel for sognet 
og kommende slekter, selv om disse v i l føle andre behov enn dem som 
lever nå. F o r at etterslekten lettere skal kunne danne seg et inntrykk 
av utvikl ingen, v i l Vel let være takknemlig om medlemmene vi l le over
late stoff (b i lder , avisutklipp, beretninger etc.) som de tror har histo
risk verdi , og som kan brukes i fremtidige jubileumsskrifter , lokalhis
toriske avhandlinger m. m. 
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